
Wethouder over energietransitie 
 
Wat kunnen de binnenstad bewoners verwachten rond de energietransitie in de 
komende jaren? We spraken daarover met verantwoordelijk wethouder Astrid Janssen.  
 

 
 
De gemeente is een isolatie-offensief gestart om alle bewoners van Amersfoort te adviseren over en 
te ondersteunen bij het isoleren van hun woning. Astrid Janssen noemt enkele regelingen die 
interessant kunnen zijn voor binnenstadsbewoners: 
 

- Voor het isolatie-offensief haakt Amersfoort aan bij het Nationaal Isolatie Programma van de 
rijksoverheid. Deze regeling is voor slecht geïsoleerde grondgebonden woningen. Men 
streeft ernaar deze regeling uit te breiden naar appartementen. 

- Er is daarnaast een mogelijkheid om gebruik te maken van het nationaal warmtefonds. Dat 
regelt financiële steun of een renteloze lening t.b.v. isolerende maatregelen voor bewoners 
met een verzamelinkomen lager dan €60.000,- en een woning met een  WOZ-waarde lager 
dan € 405.000,-. 

- Bewoners van monumenten hebben door voorschriften van de gemeente weinig 
mogelijkheden voor isolerende maatregelen. De gemeente voorziet niet in een aparte 
financiële tegemoetkoming voor deze bewoners. Wel is de rijksregeling Investeringssubsidie 
duurzame energie en energiebesparing (ISDE) per 1 januari 2024 voor monumenten 
toegankelijker geworden. Zie: https://www.rvo.nl/subsidies-financiering/isde/wijzigingen-
2024#meer-maatwerk-voor-monumenten  

- Vanuit de gemeente een team opgezet om bewoners advies op maat te geven. Dit team is te 
bereiken via de site van monumentenzorg: https://www.amersfoort.nl/monumentenzorg  

 
Volgens de wethouder is er meer mogelijk dan bewoners denken, ook bij monumenten.  
 



Verder wordt onderzocht in hoeverre de monumenten in Amersfoort betrokken kunnen worden bij 
een studie naar woningisolatie van de Rijksdienst Cultureel Erfgoed. Panden uit de binnenstad 
zouden dan als proefobject kunnen dienen. 
 
Voorlopig geen warmtenet 
Er zijn, voor zover bekend bij de gemeente, bij Warmtebedrijf Amersfoort geen plannen om op korte 
termijn het onlangs gestarte warmtenet uit te breiden naar de binnenstad. Het warmtenet is nog in 
ontwikkeling en is beperkt beschikbaar voor wijken ten zuidwesten van de Stadsring.  
 
Zelf initiatief nemen 
Op korte termijn komt het dus aan op initiatieven van de bewoners zelf. De gemeente wil hen daar 
zo goed mogelijk bij ondersteunen. Binnenkort komt er een voorlichtingsmiddag voor bewoners van 
monumenten. Wanneer precies wordt nog bekend gemaakt. Ook roept de gemeente bewoners op 
met elkaar samen te werken en de gemeente daarbij uit te nodigen. 
 
Geen versoepeling zonnepanelen 
Versoepeling van de huidige regeling voor installatie van zonnepanelen in de binnenstad is niet te 
verwachten. Het is politiek niet haalbaar om die nu al te wijzigen. De gemeente is wel aan de slag 
met ‘Zon op bedrijfsdaken’, om bedrijven op onder andere de Isselt te interesseren in zonnepanelen. 
Dat heeft nog niet tot concrete resultaten geleid.  
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